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gaswinning onder Heerenveen 

  
Geachte raad, 
 
Vorige week heeft de portefeuillehouder , tijdens uw vergadering,  u geïnformeerd over 
gaswinning in Skoatterwald. Met deze brief willen wij u op de hoogte brengen van de 
ontwikkelingen rondom dit onderwerp.  
 
Positie gemeente 
Om gas te kunnen winnen in de diepe ondergrond van onze gemeente, is geen 
toestemming van ons college of de gemeenteraad nodig. Het ministerie van Economische 
Zaken is hiervoor het bevoegd gezag. De enige formele positie die de gemeente heeft, 
ligt op het beleidsveld van de ruimtelijke ordening. Het winnen van gas moet wel in 
overeenstemming zijn met het bestemmingsplan en zo nodig moet daarvoor een 
herziening van het bestemmingsplan worden vastgesteld of van het bestemmingsplan 
worden afgeweken. Mocht de gemeente deze planologische medewerking niet willen 
verlenen, dan kan de Minister van Economische Zaken de gemeente overstemmen en 
toch een vergunning verlenen.  Sinds 1 januari geldt de “Nieuwe” Mijnwet. Daarin is 
geregeld dat gemeenten een adviesrecht hebben over gaswinning.  
 
Deze beperkte positie zorgt er wel voor dat wij van Vermilion een actieve houding 
verwachten als het om communicatie met onze inwoners gaat. We hebben het bedrijf 
gevraagd om samen met betrokken dorps- en wijkvertegenwoordigers de communicatie 
op te pakken. Dit geldt voor alle (mogelijke) gaswinning op ons grondgebied. Bij de 
plannen in Nieuwehorne hebben wij bij Vermilion aangedrongen op een 
communicatieplan.  
 
Gesprek met Vermilion 
Op donderdag  16 februari 2017 is op bestuurlijk niveau met Vermilion gesproken. 
Tijdens dit overleg is teruggekeken op hoe zaken de afgelopen twee jaar gelopen zijn, en 
wat moet gebeuren.  
 
Communicatie-inspanningen 
We hebben bij Vermilion aangegeven dat we van hen een actieve houding verwachten in 
hun communicatie richting ons, onze inwoners en onze bedrijven. Dit is bij de 
proefboringen vanuit Langezwaag, en later bij het starten van de gaswinning, alsmede bij 
het seismologisch onderzoek in Akkrum en Aldeboarn naar onze mening onvoldoende 
gebeurd. Het college is niet actief geïnformeerd over het winnen van gas in een bredere 
omgeving dan onder De Knipe en Oranjewoud.  
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Gaswinning onder IBF/De Kavels 
Door de nieuwsbrief van Vermilion aan de Plaatselijke Belangen van december 2016 werd 
het voor ons pas duidelijk hoe groot het potentiële gaswinningsgebied is. We zagen toen 
dat de tweede boring ook de wijk Skoatterwâld en het gebied ten zuiden van Bontebok 
raakt. In de nieuwsbrief wordt ook melding gemaakt van het succesvol uitvoeren van een 
proefboring onder IBF/De Kavels. Tijdens het bestuurlijk overleg kregen wij te horen dat 
uit deze locatie sinds kort ook gas wordt gewonnen.  
 
Contacten met het ministerie 
Er is inmiddels contact gelegd met het ministerie van Economische Zaken. Dit contact 
heeft geleid tot het versturen van een brief, waarvan u een kopie als bijlage aantreft. We 
verzoeken in deze brief, naast ons ongenoegen over het gebrek aan informatie over de 
gasboringen, ook om stopzetting van de gasboringen onder gebieden waarvoor geen 
goedgekeurd winningsplan geldt.  
Op dit moment wint voor zover bij ons bekend Vermilion gas op basis van 
winningsplannen die nog niet akkoord zijn bevonden door het ministerie van 
Economische Zaken. Dit geldt zowel voor het gebied waar sinds 2015 gas wordt 
gewonnen, als voor IBF/De Kavels. Dit is in strijd met de Mijnbouwwet. Daardoor heeft 
geen zorgvuldige toetsing plaatsgevonden op de effecten van winning van gas.  
Naar onze mening moet eerst de wettelijke procedure doorlopen worden, om daarna pas 
gas te gaan winnen.  
 
0-metingen 
We vinden dat er op alle locaties waar gas wordt gewonnen een 0-meting moet 
plaatsvinden. Bij een 0-meting wordt de huidige staat van een woning of bedrijf in kaart 
gebracht.  
In Nieuwehorne is een 0-meting onderdeel van de afspraken. We vinden het niet te 
rechtvaardigen dat binnen onze gemeente verschillende aanpakken zijn. We vragen de 
Minister om invloed uit te oefenen.  
 
Informatiebijeenkomsten 
We vinden het belangrijk dat betrokkenen goed geïnformeerd worden over de situatie in 
onze gemeente. We gaan daarom drie informatiebijeenkomsten organiseren: een 
algemene bijeenkomst over gasboringen voor alle inwoners van de gemeente en dus ook 
voor de inwoners van Skoatterwald, een voor ondernemers van het IBF/De Kavels en een 
voor kavelkopers in Skoatterwâld. Bij alle bijeenkomsten is Vermilion aanwezig. We 
proberen ook de Staatstoezicht op de mijnen aanwezig te laten zijn. 
 
 
Hoogachtend, 
 
burgemeester en wethouders van Heerenveen. 
De gemeentesecretaris,  De burgemeester, 
 
 
 
Jeroen van Leeuwestijn   Tjeerd van der Zwan 
 

  
 

 
  

 


